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Kurmenes pagasta iedzīvotāju konsultatīvās padomes sēde 

PROTOKOLS 

Nr.2 

 

Kurmenes pagastmāja, Kurmene,      2024.gada 02.marts 
Kurmenes pagasts, Bauskas novads 
 

Piedalās:  

1. Padomes locekļi: Aigars Ziemelis, Kristīne Krēgere, Kristīne Siliņa, Normunds Krontāls, 
Malda Balode, Kristīne Dreiberga, Dana Ašmanaviča, Madara Buša, Linda Ceraukste; 

2. Kurmenes pagasta iedzīvotāji: Inese Bernsone, Andžela Briča, Edgars Bričs (nav 
ierakstījies reģistrācijas lapā), Sanita Kondrāte, Roze Krēgere; 

3. Bauskas novada Vecumnieku apvienības pārvaldes vadītāja Dace Šileika. 

 

Darba kārtība: 

1. Sēdes atklāšana. 
2. Iedzīvotāju viedokļu uzklausīšana. 
3. Dažādi. 

 

Sēdes sākums plkst. 16.08 

1. A. Ziemelis atklāj Kurmenes pagasta iedzīvotāju konsultatīvās padomes sēdi un iepazīstina 
klātesošos ar darba kārtību, kā arī informē, ka šodien sanāksmē piedālās Bauskas novada 
Vecumnieku apvienības pārvaldes vadītāja Dace Šileika. Aicina klātesošos pāriet pie nākamā 
darba kārtības punkta par iedzīvotāju viedokļu uzklausīšanu. 

 
2. Iedzīvotāju viedokļu uzklausīšana: 
 
2.1. A. Briča ierosina turpmāk sēdes organizēt darba dienu pēcpusdienās, kā arī iesaka izmantot 

sen pārbaudītu informācijas izplatīšanas veidu, proti, informatīvo lapiņas izvietot pie māju 
kāpņu telpām, veikala un sabiedriskajām ēkām, norādot, ka tad ir lielāka iespējamība sagaidīt 
lielāku iedzīvotāju atsaucību. 

 
2.2. B. Ziemele uzdot jautājumu D. Šileikai, kas saistīts ar jautājumu par līdzdalības budžeta 

projektu konkursu vērtēšanas metodiku, proti, ka ikviens Bauskas novadā deklarētais 
iedzīvotājs varēs balsot par sev tīkamo projektu izmantojot Bauskas novada pašvaldības 
aplikāciju. Vai tas ir reāli un korekti pret mazajiem pagastiem, kā, piemēram, Kurmene, kur ir 
ap 500 iedzīvotāju no kuriem liela daļa ir senioru, kuriem nav nedz atbilstošas viedierīces, nedz 
lejuplādētas aplikācijas, lai veiktu balsojumu. Vai tiek nodrošinātas vienlīdzīgas tiesības? 

 
D. Šileika informē, ka pašvaldība iesniegtos projekta pieteikumus izvērtēs tikai to atbilstību 
projekta nolikumam, bet gala vārds (balsojums) būs Bauskas novada iesdzīvotāju rokās. Tās 
projekta idejas, kas saņems lielāko iedzīvotāju atbalsta balsojumu tiks īstenotas atbilstoši 
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Bauskas budžetā iezīmētā finansējuma ietvaros. Par izvēlēto vērtēšanas metodiku, proti, 
iedzīvotāju balsojumu caur Bauskas novada aplikāciju, domes sēdēs tika diskutēts un tomēr tika 
pieņemts lēmums, ka tas notiks tieši šādā veidā. Papildus D. Šileika norāda, ka nereti pilsētās 
dzīvojošie iedzīvotāji ir kūtri piedalīties šādās aktivitātēs, tāpēc arī mazajiem pagastiem ir 
iespējas iegūt finansējumu saviem projektu pieteikumiem. 

 
B. Ziemele – cik lielu finansējumu projektam ir iespējams saņemt? 

 
D. Šileika – līdzdalības budžeta projektu kopējā iezīmētā summa Bauskas novada budžetā ir 
165 000 eiro, taču atsevišķi tiek izdalīti projekta pieteikumi Bauskas un Iecavas pilsētās, kā arī 
Bauskas novada pagastos, tas ir attiecīgi katram no tiek ir pieejami ir 55 000 eiro. 

 
B. Ziemele interesējas, vai šie saistošie noteikumi, kas nosaka šo projekta pieteikumu konkursu, 
ir saskaņoti ar Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministriju (turpmāk – VARAM)? 
 
D. Šileika atbild – ir, bet VARAM sniegtajiem komentāriem ir konsultatīvs raksturs, jo saistošie 
noteikumi neparedz būtiskas izmaiņas pašvaldības darbībā. 
 
B. Ziemele jautā uz ko mēs reāli varētu pretendēt? Bērnu rotaļu laukumiņš ir reāla iecere 
projektam? Peldvietu izveidošana? Vai Bauskas novadā ir oficiāla peldvieta? 
 
D. Šileika – minētais piemērs par bērnu rotaļu laukumu netiks cauri, jo ir drastiski noteikumi 
jaunu bērnu rotaļu laikumu izbūvei. Bērnu laukumiem ir jāveic ikgadēja sertifikācija, ko reāli 
Vecumnieku apvienības teritorijās neveic. Par peldvietām – Bauskas novadā nav nevienas 
oficiālas peldvietas, jo tās paredz obligātu glābēja uzraudzību peldvietā. Kā iespējamo risināju 
bērnu rotaļu laukuma izbūvei iesaka sagatavot pamatotu (provizoriskā tāme, atrašanās vieta, 
ieinteresētās iedzīvotāju grupas apmērs utml.) iesniegumu pašvaldībai līdz šī gada septembrim 
ar lūgumu iekļaut tā izbūvi pašvaldības nākamā gada budžetā. 

 
2.3. B. Ziemele – Kurmenes skolā savlaik iedzīvotājiem bija pieejami dažādi pakalpojumi, 

piemēram, izmazgāt veļu automātiskajāms veļasmašīnās un ieiet dušā. Vai šādi pakalpojumi vēl 
ir aktuāli? Kā ir citos pagastos? 

 
D. Šileika informē, ka vēl joprojām ir vietas, kur šāds maksas pakalpojums tiek sniegts, bet ir 
vietas, kur šis pakalpojums ir izbeigts mazā pieprasījuma dēļ. Kurmenes gadījumā ir vērts veikt 
iedzīvotāju aptauju ar šāda pakalpojuma nepieciešamību. 

 
2.4. B. Ziemele jautā, vai ir doma uzlabot sabiedriskā transporta tīklu. Šobrīd no Kurmenes uz 

Rīgu var tik tikai 3 darba dienas. Cilvēkiem, kuri strādā Rīgā tas ir ļoti ierobežojoši. 
 

D. Šileika norāda, ka ik pa laikam ir ieviesti jauni sabiedriskā transporta maršruti, bet lielākā 
problēma ir bijusi tā, ka pērkos biļetes autobusa šoferi neizsniedz braukšanas biļetes, līdz ar to 
statistiski (pārvadāto pasažieru skaits maršrutā) izvērtējot šo maršrutu lietderību, tie neattaisno 
to nepieciešamību, kaut reālie dati iespējams prāda ko citu.  

 
2.5. B. Ziemele ierosina painteresēties, vai un kā Kurmenē varētu ierīkot Omnivas pakomātu. 
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L. Ceraukste informē, ka ir dzirdēts, ka Omnivai ir vajadzīgs vieta ar visām nepieciešamajām 
komunikācijām, kur izvietot pakomātu. 

 
2.6. M. Balode. Nesen ir izsludināts projektu konkurss “Iedzīvotāji veido savu vidi”. Interesē, vai 

ir iespējams pieteikt projektu iepriekš īstenota projekta remontdarbiem? 
 

D. Šileika atbild, ka ir jāprecizē nolikumā, bet idejiski domā, ka var startēt projektu konkursā. 
 

3. Dažādi: 

3.1. K. Siliņa jautā, kad plānojam nākamo sēdi? 

M. Buša iesaka izmantot kaimiņu pagasta pieeju un noteikt, piemēram, katra mēneša pirmās 
piektdienas pievakari, kad katrs ieplāno laiku sēdei. Gadījumā, ja tāda nav neieciešama, tad to 
savstarpēji vienojoties atceļ. 

D. Šileika iesaka pieturēties pie nolikuma un neorganizēt tik biežas sēdes, ja tas nav 
nepieciešams. 

 

Sapulce tiek slēgta plkst.17.36 

 

Pielikumā: Dalībnieku reģistrācijas lapa uz vienas lapas. 

 

Padomes priekšsēdētājs        A. Ziemelis 

 

Sekretārs          M. Buša 

 

Dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu. 



https://v3.camscanner.com/user/download

